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«Ens cal una autèntica llei del mecenatge»

Joaquim Vidal en el seu despatx. Foto: JORDI NADAL.

Arran de les irregularitats en el Palau de la Música, s'ha qüestionat el paper de les fundacions, les subvencions i donacions que
reben, fins i tot l'honestedat de les seves finalitats. Ha estat un any negre per al prestigi d'aquestes entitats?

–«Aquest tema ha fet mal al cor de Catalunya, i després a les fundacions. Cal remarcar que no totes les fundacions reben diner
públic. La nostra, per exemple, mai n'ha rebut, perquè considero que, si tenim aquesta fundació, és precisament per
complementar l'actuació pública en tasques d'interès general.»

–Quina és la finalitat estatutària de la Fundació Valvi?

–«La cultura i el medi ambient. Vam començar amb la pintura, l'escultura, la fotografia, i després la música. Pel mig, vam crear
la Biblioteca Valvi, de la qual estem molt contents.»

–Es plantegen tornar algun dia a promoure l'esport?

–«Aquesta és una etapa que ja vam tancar.»

–Qui selecciona els artistes i els llibres que es beneficien de les activitats de la fundació?

–«La selecció de la pintura, l'escultura i la fotografia és responsabilitat de la nostra directora. Pel que fa a la literatura, la
selecció la fa un consell editorial, en el qual hi ha escriptors i periodistes reconeguts. Estem reeditant llibres exhaurits sobre les
comarques gironines, llibres de molt interès.»

–Les fundacions se'n ressenten, de la crisi?

–«Sí, és clar. La font de finançament principal són les donacions.»

–I com ho combaten?

–«Doncs reduint costos. Aquest any hem fet menys exposicions per aquest motiu, però ho compensem amb presentacions de
llibres, conferències i amb l'espai de música.»

–Creu que la tasca que fan l'hauria d'exercir el sector públic?

–«Nosaltres complementem les activitats que fan les sales municipals i les grans exposicions d'entitats com ara «la Caixa» i
Caixa Girona. Les institucions no poden abastar-ho tot, com és natural, i si hi ha empreses privades que poden dedicar recursos
a fer coses per la cultura, doncs penso que és bo. Llàstima que no hi hagi més empreses que ho facin. Potser, si hi hagués una
llei del mecenatge com cal, com en altres països, hi hauria més empreses que farien mecenatge.»

–Projectes de futur?

–«Continuar fent el que estem fent ara. Ens sentim còmodes amb els espais que tenim; donant oportunitat a aquells artistes que
tenen obra i volen exposar, i amb l'edició de llibres, donant la possibilitat de publicar a autors que no podrien optar-hi. I anirem
potenciant el tema musical.»
QÜESTIONARI

Millor notícia o fet de l'any

Que el bàsquet gironí torni a brillar.

Pitjor notícia o fet de l'any

La quantitat d'empreses que no han pogut continuar i l'atur.

Personatge de l'any

El consell d'El Punt, per la compra de l'Avui.

Indesitjable de l'any

Tots els que han anat contra Catalunya.

Assignatura pendent de l'any

El pacte social per sortir de la crisi.
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